

The Bureau of the Congress / Le Bureau du Congrès

CG-BUR(2020)32-13¹ 12 March / mars 2020

Letter from Hubert EHRMINGER, President of the Metz Marathon (20 February 2020)

Lettre de Hubert EHRMINGER, Président du marathon de Metz (20 février 2020)

Short description:

The Bureau granted, on 5 October 2018, the **Congress patronage** to the 10th edition of the Metz Mirabelle Marathon held in 2019 and to the colloquy devoted to the European ideal which both encountered a great success.

For 2020, the organisers ask that the Congress:

- renew their patronage,
- propose for their colloquy a theme linked to the Congress work relating to the Sustainable Development Goals.

Proposed decision – reply to be received by 10 April 2020:

→ The Bureau:

- grants the Congress patronage under the same terms
- instructs the secretariat to discuss the technical aspects with the organisers

==========

Courte description :

Le Bureau a accordé, le 5 octobre 2018, le **patronage du Congrès** à la 10^e édition du Marathon Metz Mirabelle (2019) et au colloque consacré à l'idéal européen qui ont tous deux rencontré un grand succès.

Pour 2020, les organisateurs demandent au Congrès :

- de renouveler son patronage,
- de proposer pour leur colloque un thème lié aux travaux du Congrès en relation avec les Objectifs de Développement Durable.

Décision proposée – pour réponse avant le 10 avril 2020 :

➔ Le Bureau :

accorde le patronage du Congrès dans les mêmes conditions
charge le secrétariat de clarifier les aspects techniques avec les organisateurs

¹ This document is classified as confidential until it has been examined by the Bureau of the Congress / *Ce document a été classé confidentiel jusqu'après son examen par le Bureau du Congrès*





Monsieur le Président Congrès des Pouvoirs Locaux et Régionaux du Conseil de l'Europe Conseil de l'Europe Avenue de l'Europe 67000 Strasbourg

Metz, le 20 février 2020

Objet : Patronage du marathon de Metz 2020 - Colloque Européen à Metz.

Monsieur le Président,

Le Congrès des Pouvoirs Locaux et Régionaux du Conseil de l'Europe a accordé son patronage au marathon de Metz pour son édition 2019.

Ce patronage s'est traduit de plusieurs façons :

- L'organisation à Metz, dans le site prestigieux de l'Arsenal, d'un colloque sur le thème « La démocratie locale face aux exigences du développement durable et du climat ».
- La création au sein du marathon de Metz d'une course nouvelle : « L'European Running Challenge », invitant des sportifs européens à courir ensemble.
- L'accueil, sur le village officiel de la manifestation, d'un stand d'information pour le grand public.

Accompagné d'une communication très large sur les travaux du Congrès des Pouvoirs Locaux et Régionaux, ses missions, ses engagements, et sa présence à Metz. Tant au niveau régional que national.

Ce patronage s'est révélé être un grand succès. La qualité du colloque a été saluée par l'ensemble des participants, élus, experts et représentants associatifs présents, la course « European Running Challenge » a accueilli près de 400 participants de 11 nationalités différentes, et le stand présent sur le village a connu une fréquentation soutenue sur l'ensemble du week-end.

La presse s'est fait largement l'écho de ce patronage, de façon positive.





C'est pourquoi j'ai l'honneur de solliciter auprès de vous la reconduction de ce patronage pour l'édition 2020 du marathon de Metz.

Ceci dans les mêmes conditions, soit :

- L'organisation d'un colloque européen en marge de la manifestation sportive. Le choix du thème vous appartenant, mais pourrait être centré autour des ODD, de retours d'expériences sur leurs mises en œuvre, d'exemples d'applications...
- La reconduction de la course « European Running Challenge » et la présence au contact du grand public du Congrès des pouvoirs Locaux et Régionaux à travers un stand dans le village officiel.

L'ensemble des frais d'organisation de ces éléments serait bien entendu pris en charge par l'association Metz Marathon et la ville de Metz (logistique, promotion et communication, interprétariat...)

Nous avons, naturellement, le soutien actif des collectivités pour cette initiative : la ville de Metz et la communauté de communes Metz-Métropole.

Je me permets d'attirer votre attention sur l'engagement de la ville de Metz dans le domaine de l'écologie urbaine et du développement durable, notamment à travers l'Institut Européen d'Ecologie ; et ses nombreuses initiatives dans le domaine de la démocratie participative.

Ce qui lui vaut d'être très souvent citée en référence, de recevoir de nombreuses distinctions dans ces domaines, et de justifier pleinement ce patronage et la tenue de ce colloque.

L'initiative que vous avez accepté d'accompagner en 2019 a suscité un réel engouement, y compris au niveau des instances sportives nationales et européennes. Le sport comme outil, au service de la démocratie et de la sensibilisation aux enjeux majeurs de notre futur, vers les élus et le grand public.

Je reste à votre disposition, et à celle de vos services, pour toute information complémentaire ; et dans l'attente de votre retour, que j'espère positif.

Je vous prie d'accepter, Monsieur le Président, l'expression de ma plus haute considération.

Hubert Ehrminger Président du marathon de Metz

Hubert Ehrminger President du marathon de Metz 7 rue Jeanne d'Arc - 57280 Sémécourt T. 06 08 70 11 13 C. hubert.ehrminger@gmail.com



Hubert Ehrminger President of the Metz Marathon 7 rue Jeanne d'Arc - 57280 Sémécourt Tel.: 06 08 70 11 13 Email: hubert.ehrminger@gmail.com

Metz, 20 February 2020

Mr Anders Knape President of the Congress of Local and Regional Authorities of the Council of Europe Council of Europe Avenue de l'Europe 67000 Strasbourg

Re: Patronage of the 2020 Metz Marathon - European Seminar in Metz.

Dear President,

The Congress of Local and Regional Authorities of the Council of Europe granted its patronage to the Metz marathon in 2019.

This patronage took different forms, including:

- A seminar on local democracy and the challenges of sustainable development and the climate, held in the prestigious Arsenal Concert Hall, Metz;

- A new race, "The European Running Challenge", an invitation for European sportsmen and women to run together, which was added to the Metz Marathon;

- A public information stand in the official village of the event.

This went hand in hand with a large-scale information campaign about the work of the Congress of Local and Regional Authorities, its tasks, its commitments, both at regional and national level, and its presence in Metz.

This patronage was very successful. All the participants, including elected representatives, experts and representatives from associations, praised the quality of the seminar and 400 people of 11 different nationalities took part in "The European Running Challenge". The stand set up in the village received many visitors throughout the weekend.

Media coverage was broad and positive.

I am therefore honoured to ask you again for your patronage on the occasion of the 2020 Metz Marathon under the same terms:

- A European seminar could be held on the sidelines of the sport event. The choice of subject is yours, but it could focus on the Sustainable Development Goals, on feedback regarding their implementation and examples of their application, etc.

- The "European Running Challenge" could be held again, and the Congress of Local and Regional Authorities could have a stand in the official village for public outreach purposes.

The cost of organising these events would, of course, be covered in full by the Metz Marathon association and the city of Metz (logistics, promotion and communication, interpretation, etc.).

This initiative has, naturally, received the active support of the local authorities, i.e. the city of Metz and the Metz metropolis community of municipalities.

I would draw your attention to the city of Metz's commitment to urban ecology and sustainable development, in particular through the Institut Européen d'Ecologie (European Institute of Ecology), and its many initiatives in the field of participatory democracy. As a result, the city of Metz is very often held up as an example. It has received many prizes in these fields, and fully deserves your patronage and to host the seminar.

The initiative that you agreed to support in 2019 sparked genuine enthusiasm, including among national and European sports bodies. Sport is a tool for democracy and for raising awareness of the major issues concerning our future among elected representatives and the public at large.

I am at your disposal to provide any additional information which you or your departments may require and I look forward to receiving a positive reply from you.

Yours sincerely

Hubert Ehrminger President of the Metz Marathon